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UKRAJINA: Húfnice M777 rýchlo zlyhávajú. Mnohé už boli zničené alebo opustené na
bojisku.

Ale aj tie, ktoré sú stále v prevádzke, sa opotrebujú aktívnym používaním. Ukrajinci strieľajú zo
svojich zostávajúcich húfnic oveľa viac nábojov, ako Američania zamýšľali.

Podľa amerických vojenských expertov Ukrajinci denne vypália 2000 až 4000 nábojov ráže 155 mm.
Pritom minimálne tretina húfnic už nie je schopná poriadne strieľať. A zvyšok v dôsledku
opotrebovania stráca dosah a presnosť streľby. Na opravu do Poľska ich treba previezť cez celú
Ukrajinu.

Logistický nápor na takéto prepravy je obrovský. Preto sa Ukrajinci snažili presvedčiť
Spojené štáty, aby presunuli opravovne bližšie k frontovej línii. To je však v súčasných
podmienkach – pri strate infraštruktúry a výpadkoch elektriny – sotva možné.

Ďalším problémom je nedostatok munície. Od začiatku roka dodali Spojené štáty Kyjevu 900.000 155
mm nábojov a už čelia devastácii svojich zásob. V Amerike ich ročne vyrobia 30.000 – aj keď ich
produkciu zvýšia, doplnenie zásob potrvá dlhé roky.

Teraz sú USA nútené obrátiť sa o pomoc na svojich spojencov. Washington obviňuje z dodávok
nábojov do Ruska KĽDR a zároveň žiada Južnú Kóreu, aby vyrobila 100.000 nábojov pre Ukrajinu, čo
však môže pokryť potreby Kyjeva na niekoľko týždňov.

No v zásade tento problém s nedostatkom kapacít vojensko-priemyselného komplexu nerieši. A s
politikou to môže byť čoskoro ešte horšie – v súvislosti s postojom republikánov, ktorí mienia od
Pentagonu požadovať vysvetlenie, koľko a kam boli na Ukrajinu vyslané americké vojenské zásoby.
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